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Abstract

        
In 6 cases of oxycephaly, isotope (RIHSA) cisternography showed altered CSF circulation either with ventricular reflux or cisternal block and contrast accumulation at the lumbosacral level. These changes indicate increased absorption of CSF by the spinal arachnoid villi as compensation for reduced or nonexistent absorption by the subarachnoid villi of the vault caused by chronic intracranial hypertension secondary to craniostenosis.


        
 With plagiocephaly (3 cases) this investigation also showed a similar alteration whereby the contrast medium failed to rise on the affected side. With trigonocephaly (2 cases), no alteration of C.S.F. circulation was observed. The possible clinical implications are outlined.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Zisternographic mit Isotopen (RIHSA) zeigte in 6 Fällen von Oxyzephalus eine veränderte Liquorzirkulation entweder mit ventrikulärem Reflux oder zisternalem Block und Kontrastansammlung lumbosakral. Diese Veränderungen sind Ausdruck einer verstärkten spinalen Absorption des Liquors als Kompensation für die fehlende zerebrale Absorption infolge des durch die Kraniostenose hervorgerufenen intrakraniellen Überdrucks. Beim Plagiozephalus (3 Fälle) war eine ähnliche Störung über der befallenen Seite festzustellen. Beim Trigonozephalus (2 Fälle) ergab sich keine Störung der Liquorzirkulation. Mögliche klinische Folgerungen werden aufgezeigt.


      

Key words

Oxycephalus - Plagiocephalus - Trigonocephalus - Isotope Cisternography
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